

TiO₂纳米粒子气固相光催化降解乙烯初探

Application of gas-solid heterogeneous photocatalytic reaction of nanoparticle TiO₂ to ethylene degradation

投稿时间: 2004-9-3 最后修改时间: 2005-3-7

稿件编号: 20050538

中文关键词: 光催化; TiO₂纳米粒子; 降解; 乙烯; 动力学方程

英文关键词: photocatalysis; nanoparticle TiO₂; degradation; ethylene; kinetic equation

基金项目: 广东省科技计划项目(B202)

作者	单位
叶盛英	华南农业大学食品学院, 广州 510642
贺明书	华南农业大学食品学院, 广州 510642
岑超平	国家环保总局华南环境科学研究所, 广州 510655
宋贤良	华南农业大学食品学院, 广州 510642

摘要点击次数: 4

全文下载次数: 19

中文摘要:

该文对TiO₂纳米粒子气固相光催化降解果蔬贮藏环境乙烯技术进行了初步研究。采用溶胶-凝胶法制备的纳米TiO₂薄膜作光催化剂, 利用自行设计的气固相光催化实验系统, 研究了乙烯浓度、紫外光作用时间对光催化降解反应的影响, 探讨了乙烯的光催化降解的动力学。结果显示: 该研究所制备的TiO₂锐钛矿型含量为48.766%, 比表面积为47.186 m²/g, 具有良好的光催化性能; 光催化降解乙烯比直接紫外线光降解效果显著, 光照10 min时光催化乙烯降解率比直接紫外线光降解提高23.76%; 乙烯的降解率随着其浓度的增加而降低; 乙烯的光催化降解的动力学可以用Langmuir-Hinshelwood动力学方程加以描述。

英文摘要:

A gas-solid heterogeneous photocatalytic reaction of TiO₂ was investigated for ethylene degradation during storage of fruit and vegetable. Photocatalysis of ethylene degradation by nanoparticle TiO₂ which was prepared by sol-gel process was conducted in gas-solid phase photocatalytic experiment system. The effects of ethylene concentration and illumination time of UV light on degradation reaction, the kinetics of photocatalysis of ethylene degradation were also studied. The results showed that: the content of anatase phase of the TiO₂ catalyst was 48.766%, and its specific surface area was 47.186 m²/g, the TiO₂ catalyst is of good photocatalytic activity; under 10 min illumination of UV light, the degradation rate of ethylene in TiO₂ photocatalytic treatment was increased by about 23.76%, compared with that of the UV light without TiO₂ treatment; the degradation rate of ethylene decreased with the increase of ethylene concentrations; the kinetics of gas-solid heterogeneous photocatalytic reaction of nanoparticle TiO₂ for ethylene degradation can be described using the Langmuir-Hinshelwood kinetic equation.

[查看全文](#)

[关闭](#)

[下载PDF阅读器](#)

您是第606958位访问者

主办单位: 中国农业工程学会 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计